
Statutární město Ostrava 
městský obvod Moravská Ostrava a Přívoz 
komise pro otevřenou radnici a MA21 

 

 

Zápis 

 

Č. j.: MOaP/003078/24/RMOb_KOR 

Zápis  

průběhu 7. jednání komise pro otevřenou radnici a MA21  

konaného dne 17.01.2024 

 

Pořadové číslo jednání: 7 

Místo konání: zasedací místnost č. 446, ÚMOb MOaP, nám. Dr. E. Beneše 555/6, 

729 29 Ostrava 

Předsedající:   Ing. Rostislav Řeha 

Přítomno: 7 členů komise 

Další přítomní: Mgr. Alexandr Nováček, Ph.D., Mgr. Anna Štěrbová  

Omluveni: MUDr. Naděžda Franková, Alice Návratová, Vladimír Redl 

Neomluveni:   - 

Zahájení:   16:00 hodin 

Ukončení:   17:15 hodin 

Zapisovatel:   Petra Karlová, administrátor komise 

 

Program jednání komise: 

1. Zahájení a odsouhlasení programu 

2. Participativní rozpočet Náš obvod – prezentace k vítězné lokalitě 

3. Pravidla participativního rozpočtu Náš obvod pro rok 2024 

4. Různé 

5. Závěr 

 
 

1. Zahájení 

 

Ing. Řeha, předseda komise, přivítal přítomné hosty a členy komise a konstatoval, že komise 

je usnášeníschopná.  

Ing. Řeha, předseda komise, informoval o programu, který obdrželi všichni členové komise. 

Požádal přítomné, aby se vyjádřili, zda mají k programu nějaké připomínky, případně návrhy 

k doplnění. Následně dal hlasovat o návrhu programu ve znění, ve kterém byl zaslán. Program 

jednání byl jednohlasně schválen všemi přítomnými členy komise. 

Hlasovalo pro 7, proti 0, zdržel/lo se 0 hlasování. 
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Ing. Řeha, předseda komise, představil členům komise přizvaného hosta – Mgr. Alexandra 

Nováčka, Ph.D., odborníka na strategické plánování z Katedry sociální geografie 

a regionálního rozvoje Přírodovědecké fakulty Ostravské univerzity, a nechal dle jednacího 

řádu komisí hlasovat o jeho přítomnosti na jednání. 

Hlasovalo pro 7, proti 0, zdržel/lo se 0 hlasování. 

Ing. Řeha, předseda komise, informoval o rezignaci člena komise pana Tomáše Gebauera. 

 

2. Participativní rozpočet Náš obvod – prezentace k vítězné lokalitě 

 

Mgr. Nováček, Ph.D., představil komisi prezentaci k návrhu projektu vítězné lokality 

participativního rozpočtu – ul. Jílové.  

V průběhu studie bylo zjištěno, že je v lokalitě nedostatek prvků pro děti a mládež, chybí místo 

pro setkávání obyvatel a sdělování informací. Místní obyvatelé mají obavy z obsazení prostoru 

nepřizpůsobivými občany z blízké ubytovny. Při navrhování podoby vítězné lokality bylo 

zapotřebí brát v potaz také přilehlou křižovatku. Důležitým prvkem je zapojení místních 

do realizace celého projektu.  

Účelem je vytvoření alternativního prostoru pro různé aktivity. Vzhledem k sociální struktuře 

obyvatel budou pro realizaci projektu voleny odolné, betonové materiály (lavičky s květináči, 

herní prvky s dočasným využitím). V lokalitě žije zhruba 200 dětí, které byly na základní škole 

Ibsenova, p.o., v rámci participace osloveny, aby nakreslily, co by si na ulici přály. Většinu 

návrhů není možno z bezpečnostního hlediska realizovat (pískoviště, houpačky).  Nicméně se 

našly i takové návrhy, které realizovatelné jsou, jako např. skákací panák nebo basketbalový 

koš.  

Podoba úpravy lokality ul. Jílové je v konečném návrhu rozdělena do tří hlavních zón, 

které určují využití prostoru. První zóna umístěná na konci lokality u křižovatky (nelze umístit 

herní prvky) bude sloužit jako místo setkávání, budou zde umístěny lavičky, květiny, 

informační tabule a pochozí zatravňovací prvky. Druhá zóna bude určena pro děti a dospívající. 

Bude zde vytvořeno netradiční dětské hřiště – tunel z betonové skruže, na kterém budou 

skluzavky a další herní prvky. Ve třetí zóně pak bude umístěno workoutové hřiště 

pro dospívající a dospělé. Pod okny domu bude zatravňovací pás. U vjezdu do ulice 

je navrženo položení retardéru a opatření vozovky herními, malovanými prvky (na ulici 

je minimální provoz).  Basketbalový koš je možno umístit buď na druhý konec ulice (nulový 

dopravní provoz, horší povrh) nebo do druhé zóny, kde je výkroj zpevněné plochy, 

který v minulosti sloužil k umístění popelnic. 

Finální návrh proměny ul. Jílové bude v nadcházejících dnech zpracován do kompletní studie, 

ke které v průběhu února proběhne veřejné připomínkování a následně bude předána 

projektantovi k posouzení a realizaci. 
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Dle názoru Ing. Ambrože, člena komise, se jedná o komplexní, bezpečný návrh. 

Jelikož se jedná o podlouhlý pozemek, navrhl vedle nákresu skákacího panáka i namalování 

běžecké trati. Mgr. Nováček, Ph.D., uvedl, že existuje mnoho herních prvků tohoto typu, 

kterými je možno se inspirovat. Jako příklad uvedl projekt Malovaná hřiště u základní školy 

Ostrčilova, p.o. 

Ing. Řeha, předseda komise, informoval, že pokud budou na vozovce umístěny zmíněné herní 

prvky, bude zapotřebí zajistit i nové dopravní značení, které bude muset být započítáno 

do nákladů. Mgr. Nováček, Ph.D., sdělil, že strategický plán byl rozšířen o oblast Přívozu, 

kde tato lokalita spadá. Jedním ze zapracovaných návrhů je vznik obytné zóny pro tyto lokality. 

Díky tomu by se náklady na změnu značení snížily. Následně proběhla diskuze. 

Ing. Řeha, předseda komise, vznesl dotaz na umístění bezpečnostních kamer. 

Mgr. Nováček, Ph.D., odpověděl, že se zde jedna kamera, která je ve vlastnictví soukromé 

osoby, nachází. 

Bc. Brabec, člen komise, sdělil svůj názor na umístění basketbalového koše. Jedná se o hru 

poměrně hlučnou, a proto by upřednostňoval jeho umístění na konci ulice. Následně proběhla 

diskuze. 

 

3. Pravidla participativního rozpočtu Náš obvod pro rok 2024 

 

Návrh původních pravidel participativního rozpočtu k připomínkování byl zaslán členům 

komise společně s pozvánkou na jednání e-mailem.  

Mgr. Nováček, Ph.D., navrhl v dalším ročníku participativního rozpočtu prodloužit fázi studie 

o jeden měsíc a posunout veřejné projednání až po posouzení studie projektantem (může 

provést změny, ke kterým už se pak veřejnost nemůže vyjádřit). Ing. Řeha, předseda komise, 

informoval, že i po provedených změnách projektanta je možno veřejné projednání uskutečnit. 

Projektant pak případné připomínky veřejnosti dále zpracovává. 

Mgr. Štěrbová, projektová manažerka, informovala o zapracování změn do návrhu pravidel: 

- Harmonogram 

o Ing. Řeha, předseda komise, navrhl posunutí veřejného projednávání na únor 2025. 

Mgr. Štěrbová, informovala o návrhu změny harmonogramu ze strany oddělení 

starosty, které má na starosti marketing a propagaci. V rámci změny harmonogramu 

proběhla diskuze.  

o Návrh harmonogramu: 

▪ Schválení pravidel a finanční částky   01-02/2024 

▪ Návrh vhodných lokalit za veřejnost a obvod 02-03/2024 

▪ Verifikace a zhodnocení návrhů úřadem   03-04/2024 

▪ Schválení lokalit radou městského obvodu  04/2024 

▪ Hlasování veřejnosti o lokalitách   05-07/2024 
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▪ Zveřejnění vítězné lokality    08/2024 

▪ Zhotovení studie vítězné lokality   09/2024 – 03/2025 

▪ Výběr projektanta     01-02/2025 

▪ Veřejné projednání     02-03/2025 

▪ Zhotovení projektové dokumentace a realizace 03-12/2025 

▪ Ing. Řeha, předseda komise navrhl, aby se práce Ostravské univerzity 

na studii prolínala společně s prací projektanta a veřejným projednáváním – 

obsah výsledné studie by pak byl zcela komplexní, doplněný o výslednou 

zprávu projektanta. 

- Mgr. Štěrbová, informovala o možnosti rozšíření způsobu podání návrhů lokalit, kdy je bude 

možno podávat elektronicky prostřednictvím formuláře na webových stránkách 

participativního rozpočtu, e-mailem nebo písemně. 

- Bc. Brabec, člen komise, vznesl dotaz na potřebný počet podpisů podporovatelů 

u předkládaného návrhu. Tento postup je žádoucí z důvodu určitého ověření zodpovědnosti 

navrhovatele a za účelem zajištění návrhů lokalit, kdy o jejich proměnu bude mít zájem více 

osob než jen navrhovatel sám. 

- Mgr. Štěrbová informovala o podnětu z řad občanů týkající se způsobu veřejného hlasování. 

Ne všichni mají přístup k internetu a mnoho odradil původně nastavený způsob hlasování 

přes Munipolis. Ing. Řeha navrhl, aby byl pro tyto účely v budově úřadu umístěn veřejný 

počítač, např. na Informacích, včetně zajištění osoby, která jej bude obsluhovat. Možnost 

hlasování pomocí žetonů není vhodná z důvodu nemožné autorizace hlasujících. 

- Finanční částka pro přípravu a realizaci projektu 

o Ing. Řeha, předseda komise, navrhl navýšit částku na 2 mil. Kč z důvodu vysoké 

míry inflace. Následně proběhla diskuze. Vyčleněná částka včetně ostatních 

podmínek je doporučením komise radě městského obvodu. O konečné verzi pravidel 

participativního rozpočtu budou rozhodovat až orgány městského obvodu. 

Jedná se o částku maximální, záleží na velikosti lokality a dalších faktorech.  

Mgr. Nováček, Ph.D., navrhl, aby se maximální výše částek rozdělily pro menší 

a větší lokality. Tento způsob by však byl zavádějící. Ing. Minařík, Ph.D., navrhl, 

aby u maximální částky byla stanovena možnost jejího navýšení orgánem obce.  

o Komise se v závěru rozpravy dohodla na doporučujícím stanovisku – vyčlenění 

finanční částky pro realizaci projektu ve výši 1,6 mil. Kč s možností jejího navýšení 

o 25 %.  

Pravidla participativního rozpočtu budou projednána na schůzi rady městského obvodu dne 

12.02.2024 a schvalována na zasedání zastupitelstva městského obvodu dne 26.02.2024. 
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Hlasování o návrhu pravidel participativního rozpočtu a jejich následného předložení radě 

městského obvodu odborem strategického rozvoje, školství a volnočasových aktivit 

ke schválení: 

Hlasovalo pro 6, proti 0, se zdržel/lo se 1 hlasování. 

Pro návrh hlasovali: Ing. Rostislav Řeha, Ing. Jaroslav Ambrož, Bc. Michal Brabec, Ing. Daniel 

Minařík, Ph.D., Ing. Václav Parchaňský, Ph.D., RNDr. Jana Rutová. 

Proti návrhu hlasoval/i: –  

Hlasování se zdržel: Ing. Daniel Horváth. 

Přijato usnesení č. 12/7. 

 

4. Různé  

– 

 

5. Závěr 

 

Ing. Rostislav Řeha, předseda komise, ukončil jednání komise a poděkoval všem přítomným 

za účast. O termínu dalšího jednání komise budou členové komise informováni prostřednictvím 

e-mailu. 

 
 

 

 

 

 

___________________     ___________________  

Ing. Rostislav Řeha       Petra Karlová 

předseda komise      administrátor komise 

dne 23.01.2024      dne 23.01.2024 

 

 

 

Přílohy 

Prezenční listina 

Usnesení č. 12/7 


